

## DECLARATION 1

### DEMAND FOR FAIR VISA POLICY TOWARDS ARTISTS

We, the General assembly of the International Theatre Institute, gathered in Yerevan/Armenia from 17 to 22 November 2014, are demanding a special and fair visa policy for artists.

As a global theatre organisation the ITI experiences very directly the obstacles for transnational mobility. For the 34th World Congress of the ITI in Yerevan, Armenia, the visa for the delegates from Congo, Ivory Coast, Nigeria and Sierra Leone have been denied.

The ITI expresses its protest to the Armenian authorities. We also protest against the ongoing exclusion by governmental agencies for artists to conferences, festivals or other events they are invited to.

To ensure a fair and appropriate visa application for traveling and touring artists the ITI demands to the European Commission, and to the decision making political bodies worldwide to create a special visa classification for artists which respects their social and economic status.

Submitted by ACAR, the Swedish centre, the German centre, supported by the US centre and the Algerian centre

### DECLARATION POUR UNE POLITIQUE EQUITABLE DES VISAS POUR LES ARTISTES

Nous, Assemblée Générale de l'Institut International du Théâtre, réunis à Erevan, Arménie, du 17 au 22 Novembre 2014, demandons la création d'une politique équitable et spécifique pour les artistes.

En tant qu'organisation théâtrale globale, l'ITI fait très directement l'expérience des obstacles à la mobilité transnationale. A l'occasion du 34<sup>ème</sup> congrès mondial de l'ITI à Erevan, Arménie, les visas des délégués du Congo, de la Côte d'Ivoire, du Nigeria et de la Sierra Léone ont été refusés.

L'ITI exprime sa protestation auprès des autorités arméniennes. Nous protestons également contre la continuation de l'exclusion par les différentes agences gouvernementales d'artistes se rendant à des conférences, festivals et autres événements auxquels ils sont invités.

Pour permettre une demande de visa équitable et adaptée pour les artistes en voyage ou en tournée, l'ITI demande à la Commission Européenne, ainsi qu'aux responsables politiques du monde entier de créer une classification de visa spécifique pour les artistes, respectueuse de leur statut social et économique.

Déclaration soumise par ACAR, le Centre Suédois, le Centre Allemand, soutenue par le Centre des Etats Unis et le Centre Algérien.

THE E.C PROPOSES THAT THE GENERAL ASSEMBLY SHOULD APPROVE THIS MOTION.

LE CONSEIL EXECUTIF PROPOSE A L'ASSEMBLEE GENERALE D'APPROUVER CETTE MOTION.